

بيان مشترك حول استشهاد الناشط غياث مطر

ثلاثة أيام فقط تفصل بين افعال الناشط اللاعنفى غياث مطر وبين تسليم جثمانه الطاهر إلى ذويه بعد أن استشهد على يد سجلي النظام وحلاديه .

غياث، من دريا في ريف دمشق، 26 عاما فتيه، عضو في تسمية دريا، كان بانتظار ولادته، طفله التي لن يدعى لها أن تبدأ بين ذريته، وسورية الجديدة لحره والعدالة والديمقراطية، التي لن يدعى له أن يرانا، لكنها مستحضن ذكرا، وألق روحه دما .

غياث كان مع رفائه في دريا من رواد فضال لدملي، وصاحب مبادرة مواجهة نيران الأمن وعنفهم بقولير لمباد وبأقت لورد... أمن بأن سورية حره ومدنية لا يمكن أن تحقق إلا على أيدي بناتها وأبنائها بنضالهم لدملي مقابل عدف النظام، بما يحملونه من محبة مقابل خطاب لكراميه واحفد، برضهم لتضيه بالحلاد أو استخدام أوقته .

في نعي اليوم غياث مطر، وشهدك لحره جميعا، نؤكد أننا لن نخذله في الاستمرار بما بدأه، ولن بوفا غيهم وعنفهم حتى نحقق وأرواح شهدنا بوطن لا ينكم من فئانه إلى طالبوا بالحرية، ولا يتدلهم إلى عاشوا تلك لحرية .

كما ونذكر برفاق غياث الذين اعتقلوا معه في ذلك اليوم، لناشط اللاعنفى المعروف بحبي التبرجي، وأخيه معن، ونحذر من أي سوء قد يلحق بهما، ونضني على شبل لثورة أن يتنكروا معتقلينا لأحرار وفي منتمهم بحبي ورفائه، في مظاهرهم لقادمة وللمطالبة بالإفراج القوري عنهم ونحصيل لمدافك القائمة مسؤولة أي سوء قد يلحق بهم، وذلك وقاء لهم على شانهم على مبادئ لثورة في السلمية حتى في أحلك لحظاتهم .

ثورتنا مدنية حتى الاصر، و على الوعد بما غياث مطر وبحبي التبرجي وجميع شهدنا ومعتقلينا وشباب وشابات ثورتنا .

11-9-2011

أحرار ذورة الكرامة

نجم نبض الشعب لدمني السوري

حركة شبل 17 نيسان التغيير لديمقراطي في سوريا

لجان التنسيق لمدنية في سوريا



Joint statement about martyrdom of activist Ghiath Matar

Only three days between the arrest of non-violent activist Ghiath Matar and the delivery of his cleansed body to his family after he was killed by the regime's jailers and torturers.

Ghiath is from Daraya, Damascus suburbs, 26 years old, a member in the coordination of Daraya. He was waiting for two births: the birth of his daughter who won't have the chance to lay on his arms, and the birth of the new free, just and democratic Syria, which he won't see but will hold his memory and pure soul forever.

Ghiath and his friends in Daraya were advocates of non-violent struggle, he was the one who came up with the initiative of facing security fire and violence by bottles of water and flowers bouquets. He believed that a free and civilized Syria can't be realized but by Syrian men and women by their peaceful struggle against the violence of the regime, with all the love they have facing the speech of hatred, by refusing to be like the butcher or use his tools.

As we here mourn Ghiath Matar and all martyrs of freedom, we reaffirm that we won't let him down and will carry on what he started, their violence and brutality won't stop us until we and souls of our martyrs celebrate a homeland where people are not avenged when they demand freedom, not killed if when live freedom. We also remember the friends of Ghiath, who were arrested with him on the same day: a non-violent activist by the name of Yahya Shurbaji, and his brother Ma'an. We warn against any harm they may suffer.

We urge the youth of our Revolution, in the upcoming protests, to remember our "free" prisoners who were led by Yahya and his colleagues, to demand their immediate release, and to hold the brutal authorities responsible for any harm that may come to them, in order to maintain the principles of a peaceful revolution even in the darkest moments. Our revolution is peaceful until victory: this is our promise to you, Ghiath Matar, Yahya Shurbaji, and all our martyrs and our prisoners and young men and women of our Revolution.

11-9-2011

The Free People of the Revolution of Dignity

The Coalition of the Civilian Youth of Syria- Nabd

April 17th youth Movement for Democratic Change in Syria

The Local Coordination Committees in Syria